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INFORMAČNÍ MĚSÍČNÍK MĚSTA JIČÍNA

Vážení občané, zveme vás k účasti v anketě. V letošním roce si připo-
mínáme 85. výročí narození a 10. výročí úmrtí prvního českého pre-
zidenta a představitele předlistopadového disentu Václava Havla.
Zastupitelstvo města Jičína schválilo záměr umístění lavičky, která
bude tuto osobnost připomínat. Protože Jičín se bude o umístění
lavičky ucházet, je důležité vybrat důstojné místo v centru města. 
Tento článek není hlasovacím lístkem. Hlasovat je možné: 

1) Elektronicky. Odešlete e-mail na lavicka@mujicin.cz a do předmětu
tohoto e-mailu uveďte„Lokalita X“ (místo X uveďte A, B, nebo C).

2) Anketním lístkem. Schránka i anketní lístky jsou k dispozici u podatelny
MěÚ Jičín, Žižkovo náměstí 18. 

Pro Lavičku Václava Havla jsou vytipovány 3 lokality (viz fotografie):
Lokalita A: Dolní část zámeckého parku, severovýchodní roh
Lokalita B: U vstupu do horní části zámeckého parku
Lokalita C: Husova ulice před Masarykovým divadlem 

Jeden respondent může hlasovat pouze jednou a pro jednu lokalitu
a jeden respondent nesmí využít oba způsoby hlasování. Jiná podoba
e-mailu, než je uvedena výše v popisu hlasování, nebo zaškrtnutí více
lokalit v anketním lístku či nevyplnění jména, příjmení a adresy tamtéž
budou mít za následek vyřazení hlasu a jeho nepočítání. Papírový anketní
lístek respondent vhazuje do schránky pokud možno přeložený. Sběr
anketních odpovědí končí v úterý 10. srpna 2021 včetně. 
Záměr instalace Lavičky Václava Havla schválilo Zastupitelstvo města na
veřejném zasedání dne 31. března 2021 na návrh zastupitele PhDr. Josefa
Novotného. Poté byla věc předložena Komisi kulturní a Komisi pro cestovní
ruch a o věci byla informována veřejnost prostřednictvím tiskové konfe-
rence a facebookového profilu Jičín – moje město. K místům se poté vyjá-
dřila také Rada města. Námětů na umístění bylo značné množství, ale
zdaleka ne všechny splňovaly četné podmínky. Lavičky Václava Havla jsou
totiž umisťovány do center měst, bylo nutné najít lokalitu nekolidující
s podzemními inženýrskými sítěmi, lavička nesmí být v rozporu s památ-
kově chráněným územím, místo musí být dostatečně frekventované i klid-
né, aby zvalo ke krátkému posezení, a v neposlední řadě bylo zváženo
estetické hledisko. To jsou pouze některé z podmínek, mezi dalšími byla
například možná kolize s dopravou či každodenním provozem. Zůstala tak
tři místa uvedená v této anketě. 
Důležité je zdůraznit, že město se bude o lavičku ucházet, čili ani po vybrání
lokality není její instalace jistá. Vzhledem k významným výročím bude ucha-
zečů o lavičku jistě mnoho. Tím více je důležité vybrat zajímavou a dů -
stojnou lokalitu. Protože každá lavička je autorským dílem, náklady se
odhadem pohybují v řádu několika set tisíc korun. Pokud bude Jičín pro
Lavičku Václava Havla vybrán, vzdá tím nejenom hold tomuto významnému
státníkovi a umělci, ale zároveň se zařadí do světově prestižní skupiny měst. 
Informace o zpracování osobních údajů je uvedena přímo na hlasova-
cím lístku a na webových stránkách www.mujicin.cz. -jir- 

Anketa: Hledáme lokalitu pro Lavičku Václava Havla

Lokalita A

Město Jičín vyjadřuje plnou solidaritu obcím a občanům zasaženým
živelnou pohromou na jižní Moravě. Tragické jsou ztráty na životech
a rozsah majetkových škod je strašlivý.  
Starosta města JUDr. Jan Malý krátce po větrné smršti telefonicky hovořil
se starostkou obce Hrušky Bc. Janou Filipovičovou.  Rada města Jičína
schválila finanční podporu na transparentní účet obce Hrušky ve výši

20 tisíc Kč. Rada města také navrhla Zastupitelstvu města schválit další
finanční dar obci Hrušky, a to ve výši 100 tisíc Kč. Zastupitelé budou
o daru rozhodovat na příštím veřejném zasedání. Částka 20 tisíc Kč je
maximální možný dar, který může Rada města dle platné směrnice udě-
lit, vyšší sumy musí schvalovat zastupitelstvo. 

-jir- 

Město Jičín vyjadřuje podporu občanům a obcím na jižní Moravě

Lokalita C

Lokalita B
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Zdvořile žádáme občany Jičína a okolí, aby
se nechali očkovat proti covid-19. Očkování
je založeno na dobrovolnosti, ale žádost
města je jednoznačná. Jde totiž o jedinou
možnost, jak lze předejít dalšímu šíření one-
mocnění a dalšímu možnému uzavření spo-
lečnosti a ekonomiky. K  očkování se
registrujte na www.registrace.mzcr.cz.
„Dochází k postupnému rozvolňování a návra-
tu do běžného života, ale pandemie není ještě
za námi. Chceme zabránit opakování další pan-
demické vlny. Žádám vás každého, kdo ještě

nebyl očkován, aby takto učinil a nechal se
očkovat. Jen tak zabráníme hromadnému šíře-
ní mutací této nemoci,“ uvedl starosta JUDr. Jan
Malý. 
Očkování doporučujeme všem věkovým kate-
goriím. Pokud si z hlediska svého zdravotního
stavu nejste jisti, poraďte se se svým lékařem.
Po týdnech ústupu epidemie covid-19 se denní
nálezy pozitivních případů bohužel opět navy-
šují, byť prozatím mírně. Trend je celorepubli-
kový a počty narůstají také v Královéhradec-
kém kraji. I když počet hospitalizovaných obča-

nů zůstává nízký, nezapomínejme, že minulé
vlny epidemie covid-19 měly také pomalý
nástup v řádu několika týdnů. 
Zajímá-li vás aktuální statistika o epidemii
covid-19, doporučujeme sledovat webové
stránky Ministerstva zdravotnictví ČR
(www.mzcr.cz). Je tu k  dispozici i krajské
a okresní zdravotnictví, a tak můžeme napří-
klad zjistit, že do 13. 7. 2021 bylo v okrese Jičín
odhaleno za celé období 14 038 případů covid-
19. Stránky ministerstva obsahují i průběžné
grafy a nabízejí mnoho dalších dat. -jir-

Město Jičín zdvořile žádá občany, aby podstoupili očkování proti covid-19

V ulici Lindnerova, která propojuje ulice Smi-
řických a Školní, byly instalovány čtyři pod-
zemní kontejnery na separovaný odpad.
Zprovozní se během srpna. Bývalé kontejne-
rové hnízdo bylo často přeplněné odpadem
a nové nádoby mají dostatečnou kapacitu,
aby se situace zlepšila. Zdvořile žádáme
občany, aby odpad vhazovali tak, aby nedo-
cházelo k ucpání hrdel kontejnerů. 
Celkové náklady za pořízení a instalaci podzem-
ních kontejnerů jsou 1 198 000 Kč včetně DPH.
Stavební práce a kontejnery zajišťovala společ-
nost STAVBY KOŤÁTKO s.r.o. ze Sobotky, která
dodala nejlepší nabídku ve výběrovém řízení. 
Umístění podzemních kontejnerů je sou-
částí širšího projektu „Rozšíření sepa-
race odpadů ve městě Jičín“ registrační
č. CZ.05.3.29/0.0/0.0/19_126/0011567, který je
podpořen dotací z Operačního programu Život-
ní prostředí, jenž je spolufinancován Evropskou
unií. „Město Jičín proto do této akce vloží svoje
finanční prostředky ve výši 15 procent z nákladů.
Zbývajících 85 procent z vysoutěžených nákladů
pokryje schválená dotace. Akce tak podpoří
separaci odpadu v okolí Lindnerovy ulice a neza-
tíží rozpočet města vysokou částkou,“ uvedl
místostarosta Ing. Jan Jiřička. 
Při stavebních pracích se dbalo na to, že probíhají
v chráněné oblasti – v Městské památkové rezer-
vaci Jičín. Na vrchním krytu kontejnerů byla pro-
vedena zádlažba ze žulových kostek. Nové
podzemní kontejnery se tak liší od těch, které
byly v loňském roce instalovány poblíž ZŠ Huso-
va a na nábřeží Irmy Geisslové, u nichž je povrch
proveden z gumového recyklátu. 
Protože výkopové práce probíhaly v památkové
zóně, očekával se možný archeologický nález.
Skutečně k němu došlo. „Při výkopech pro pod-
zemní kontejnery v ulici Lindnerova se podařilo

V Jičíně vzniklo již třetí hnízdo podzemních kontejnerů, nachází se v Lindnerově ulici

Při výkopových pracích došlo k archeologic-
kému nálezu. Stavebníci odhalili sklepní klen-
bu z konce 16. století

Rada města schválila uzavření smlouvy o dílo
mezi městem Jičín a společností IZOTRADE s.r.o.
z Prahy na výstavbu nového chodníku podél sil-
nice II/286 v délce 435 metrů. Náklady stavby,
které kromě chodníku zahrnují také instalaci
nového veřejného osvětlení a dílčí úpravu zele-
ně, činí 1 929 925,50 Kč bez DPH (2 335 210,
18 Kč vč. DPH). Na akci město získalo podporu
z Integrovaného regionálního operačního pro-
gramu ve výši 1 424 999,51 Kč.
Předpoklad zahájení prací je červenec 2021
a plnění poté dle smlouvy potrvá po 18 týdnů.
Pro město je nový chodník u lipové aleje v oblas-

ti Soudná důležitý, neboť jsou opakovaně regi-
strovány podněty občanů, že se chodci v tomto
místě necítí bezpečně. Někteří řidiči místo pova-
žují již za samotný okraj města, a tak mají ten-
denci tudy projíždět rychleji, než je předepsáno.
V minulosti se zde proto řešilo umístění infor-
mativního radaru, aby si řidiči uvědomili, že se
již pohybují v obci. Počet chodců zde přitom
není zanedbatelný, protože v blízkosti je Základ-
ní škola a Praktická škola Soudná.

Podél lipové aleje u Soudné bude zřízen nový chodník

Rada města schválila záměr realizace pěšího
přístupu do urnového háje z ulice Vrcha. V dal-
ším kroku je nutné zpracovat dokumentaci pro
umístění, povolení a provedení stavby a posléze
může být vybrán zhotovitel stavby. Prozatím je
zhotovena pouze studie stavebních úprav, které
vychází především z požadavků Technických
služeb města Jičína. Nejde pouze o nový vstup,
ale i rozšíření prostoru pro hrobová místa. 

V navržených úpravách je i vybudování nového
přístupového chodníku na horní úroveň urno-
vého háje – stávající úrovně hřbitova (spodní
a horní) jsou aktuálně propojeny pouze pomocí
schodišť, takže přístup není bez bariér. Vybudo-
váním chodníku se tento závažný nedostatek
napraví. Nový plánovaný vstup z ulice Vrcha stu-
die situuje do jihozápadního rohu urnového
háje.  -jir- 

Vypracuje se studie na vstup do urnového háje z ulice Vrcha

zdokumentovat hned několik archeologických
objektů ilustrujících historii města. Jednalo se
o suterén zahloubené stavby překryté požáro-
vou vrstvou z konce 16. století, tu porušila o něco
mladší část podzemního podlaží dalšího domu
a v rohu sondy byl odkryt rub valené klenby skle-
pa z pískovcových kvádrů. V současné době pro-
bíhá zpracování dat z  výzkumu, o jehož
výsledcích bude muzeum dále informovat,“
uvedl archeolog Mgr. Jiří Unger PhD. z Regionál-
ního muzea a galerie v Jičíně.  Při stavbě byla
zároveň odkryta klenba sklepa, která byla zacho-
vána. Její odstranění by totiž mohlo ohrozit sta-
bilitu zdi na dvoře ZŠ 17. listopadu. Z  toho
důvodu byla klenba sklepa přikryta geotextilií
a čtvrtý kontejner se tak musel posunout k ostat-
ním na místo mezery plánované v projektové
dokumentaci.
Svoz odpadu zajišťují Technické služby města
Jičína. Pro manipulaci s podzemními kontejnery
musí využívat specializovanou techniku. Co se
týká instalace dalších podzemních kontejnerů,
město Jičín eviduje více lokalit, kde nadzemní

kontejnerová hnízda nestačí pokrýt produkci
odpadu. V nastaveném trendu chce Jičín postup-
ně pokračovat. -jir-
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Výstražný systém hlásičů má
novou směrnici o užívání

Rada města schválila směrnici o pravidlech pro
používání varovného systému města Jičína. Jde
o směrnici č. 6/2021. S nástupem koronaviro-
vých opatření se začal varovný systém využívat
velmi intenzivně, především v  porovnání
s předešlými roky. Nová směrnice ponechává
možnost hlášení o významných kulturních,
společenských a sportovních akcích v kompe-
tenci Rady města. U ostatních mimořádných
akcí, jako jsou například odstávky vody či havá-
rie, kdy je nutná rychlá reakce, směrnice umož -
ňuje provést hlášení se souhlasem starosty
města, případně tiskového mluvčího. 
Varovný systém byl vybudován v roce 2014
a tehdy vznikla i první a doposud platná směr-
nice o užívání. Počet hlásičů byl postupně roz-
šiřován, v roce 2020 byl k systému připojen
Hubálov. Systém nyní čítá 178 hlásičů. -jir- 

Největší jičínská kotelna, kterou provozuje
Správa nemovitostí města Jičína a. s. (SNMJ),
se dočká modernizace. Starosta města
JUDr. Jan Malý, místostarosta města a před-
seda představenstva SNMJ Mgr. Petr Hamá-
ček a zástupce firmy CHP trading s.r.o.
podepsali ve středu 16. června smlouvu na
obnovu kogeneračních jednotek v kotelně
U Stadionu. Smlouva je uzavřena rovněž se
společností Viesmann s.r.o., která bude zajiš-
ťovat servis kotlů.
Jde o největší jednorázovou investici v historii
Správy nemovitostí města Jičína. Cena za výmě-

nu kotlů je 16 milionů Kč, cena za desetiletý
servis 8 910 000 Kč. Firmy vzešly z veřejné zakáz-
ky, přičemž výběrového řízení se zúčastnilo
sedm zájemců a zvlášť byly bodovány cena za
výměnu kotlů a podmínky servisu. Vítěz (sdruže-
ní firem CHP trading s.r.o. aViesmann s.r.o.) získal
v  součtu nejvyšší hodnocení. Investiční akci
bude SNMJ částečně financovat úvěrem. Ředitel
SNMJ byl Radou města v působnosti valné hro-
mady společnosti zmocněn požádat bankovní
domy KB, ČSOB a ČS, aby předložili závaznou
nabídku úvěru ve výši 8 milionů Kč na dobu 5 let.
Již předtím měly banky předložit indikativní
nabídky. Smlouvu o úvěru SNMJ uzavře s KB. 
„Výměna kogeneračních jednotek završuje
náročnou modernizaci technologií společnosti.
Společnost investovala v  posledních devíti
letech desítky milionů do snížení tepelných ztrát
způsobených stářím topných kanálů, do nových
kotlů s výrazně vyšší efektivitou spalování a tím
pádem i snížení emisí. Kogenerační jednotky při-
nášejí další zvýšení efektivity a udržitelnost pod-
nikání společnosti do budoucna. Málokdo si
uvědomuje, jak velkým dílem přispívá Správa

Největší investice SNMJ: Kotelna U Stadionu získá nové kogenerační jednotky

Rada města Jičína schválila uzavření smlouvy
o dílo se společností STAV-AGENCY s.r.o. ze
Stráže nad Nisou na akci Snížení energetické
náročnosti objektu sportovní haly v Jičíně –
zateplení. Celkové náklady jsou 11 932
507,43 Kč. Realizace akce bude zahájena
v červenci 2021 a měla by být dokončena
v červnu 2022. Zateplovat se budou štítové
stěny, soklová část jihovýchodní strany
a střecha objektu, dojde k položení nové
vrstvy izolační folie a výměně atik. Součástí
zakázky je i vybudování bezbariérového
vstupu a nového schodiště do sportovní haly
včetně přístřešku na kola.
Výběrového řízení se zúčastnili čtyři uchazeči.
Vítězná firma splnila všechny kvalitativní pod-
mínky v zadávací dokumentaci a nabídla nejnižší
cenu za dílo.
Ve sportovní hale v současné době již probíhá
rekonstrukce elektroinstalace a výměna osvětle-
ní v rámci akce „Snížení energetické náročnosti
objektu sportovní haly v Jičíně –  elektroinstala-
ce, osvětlení“. Zakázku realizuje společnost

P. S. Elektro s.r.o. za částku 1,6 mil Kč. Projekt „Sní-
žení energetické náročnosti objektu sportovní
haly v Jičíně – zateplení, elektroinstalace, osvět-
lení“ je spolufinancován Evropskou unií - Fon-
dem soudržnosti v rámci Operačního programu
životní prostředí částkou 4,4 mil. Kč.
Pro ucelenou představu o investicích do sportovní
haly je potřebné si připomenout vloni probíhající
rekonstrukci vzduchotechniky, kterou prováděla
společnost Bohemik s.r.o. za částku 1,9
mil. Kč. I tento projekt  s názvem  „Snížení energe-
tické náročnosti objektu sportovní haly v Jičíně –
vzduchotechnika“ byl spolufinancován Evropskou
unií - Fondem soudržnosti v rámci Operačního
programu životní prostředí částkou 0,7 mil. Kč.
Pro jičínský sportovní areál jsou výše uvedené
investice velkým přínosem. Dojde jak k provoz -
ním úsporám energií, tak k zlepšení podmínek
pro sportovní kluby a další návštěvníky. Sportov-
ní hala je ostatně jedním z nejvyužívanějších
objektů ve městě a vnitřní prostory zná prakticky
každý obyvatel Jičína a okolí. Na ligové zápasy
navíc dojíždí týmy a jejich fanoušci z dalekých
měst. -LB-, -jir-

Sportovní hala v Jičíně prochází rozsáhlými investicemi

nemovitostí k lepší kvalitě ovzduší v Jičíně při
zachování velmi dobré ceny dodávky tepla,“
popisuje Mgr. Petr Hamáček. 
Kogenerační jednotky v kotelně U Stadionu jsou
opotřebované a zastaralé. První byla instalována
v roce 2001, další dvě následovaly krátce poté.
Tři staré jednotky budou nahrazeny třemi nový-
mi, každá bude mít výkon 200 kW. Nové koge-
nerační jednotky přinesou úsporu nákladů.
Kogenerační jednotky fungují tak, že vyrábí elek-
třinu a teplo. Kotelna U Stadionu bude připrave-
na dodávat teplo nejenom do stávajících budov,
ale i do nových, jako jsou chystaný domov pro
seniory a některé domy v připravované obytné
zóně v lokalitě Kasárna. Elektřina je dodávána do
nebytových prostor SNMJ, sportovního areálu,
Aqua Centra a do hotelu ReStart. 
Správa nemovitostí města Jičína je akciovou spo-
lečností, stoprocentním vlastníkem je ovšem
město. Rada města proto plní roli valné hromady.
Činnost společnosti spočívá v bytovém hospo-
dářství a ve výrobě a rozvodu tepla. Kotelny se
postupně modernizují. V roce 2016 se dostala na
řadu kotelna Nové Město Sever, v  roce 2019
skončil provoz zastaralé kotelny Zahradnictví
a byl zahájen provoz kotelny Nové Město Jih, kte-
rá vznikla z předávací stanice. V příštích letech je
v plánu zmodernizovat kotelnu u ZŠ Železnická.
Výměna kogeneračních jednotek není jedinou
investicí a tato investice vlastně zapadá do cel-
kové mozaiky stavebních prací v lokalitě Kasárna.
V  současné době probíhá výstavba nového
teplovodního kanálu od kotelny U Stadionu přes
lipovou alej a ulici Čsl. Armády. Bude na něj
napojeno nové SeniorCentrum v bývalých kasár-
nách. Jde o první etapu výstavby teplovodního
kanálu, cena za dílo je 3,2 milionu Kč bez DPH.
Druhá etapa bude prováděna v rámci výstavby
infrastruktury v lokalitě Kasárna, což bude nej-
větší investiční akce v Jičíně v moderní historii.
Náklady za výstavbu infrastruktury včetně teplo-
vodu a všech ostatních součástí projektu se před
výběrovým řízením odhadují na více než 200
milionů Kč. -jir-
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Směrem od vrchu Čeřovka

Od vrchu Čeřovky vede přímým směrem k Bol-
zanově ulici ulice Foersterova. Na začátku ulice,
pod lesem, je umístěna busta hudebního skla-
datele, spisovatele a hudebního kritika J. B.
Foerstera. Ulice je zastavěna rodinnými domky
se zahradami, které pochází hlavně z 20. a 30.
let 20. století. V jednom z domků, čp. 451, žil
prof. jičínské reálky Jaroslav Kopáček, dlouho-
letý sokolský pracovník. Foersterovu ulici pře-
tíná ulice Štrauchova, která byla, podobně jako
další ulice v této čtvrti, projektována oblouko-
vitě. Převážná část domů byla vystavěna
v letech 1935-1936. V čp. 617 (na snímku není
zachyceno, nachází se v ulici více směrem vle-
vo) bydlel Karel Jičínský, herec, režisér, člen ND
v Praze, později ředitel divadla v Pardubicích.
Další z  ulic přetínající Foersterovu ulici je
Argonská. 

Za 2. světové války nesla název Valdštejnova.
Většina rodinných domků pochází z roku 1929.
Na snímku vlevo je zachycena část nárožní vily,
již nechali vystavět manželé Marie a František
Berkmanovi (v té době řídící učitel v. v.). Vpravo
na snímku chybí ještě budova bývalé prodejny
potravin, dnes Bar Campanula. Dříve zde vedla
pěšina ke sportovnímu hřišti, které zde po roce
1914 nechal zřídit Sportovní klub Jičín. Hřiště
sloužilo převážně pro fotbalové zápasy.
Postupně bylo upravováno, došlo k celkovému
oplocení, vybaveno bylo tribunou, hodinami,
později i prostorem pro tenis apod. Obklopeno
bylo řadou javorů. Sportovní klub ho často
zapůjčoval pro potřeby jičínských středních
škol. Názvy ulic k šipkám umístil na fotografii
Oldřich Havlíček.

Jana Kořínková

V  květnu byla vyhlášena anketa „Co vás
v Jičíně štve a pálí?“. Občané přes aplikaci
Zmapujto.cz fotili místa, která jim vadí nebo
která jsou poškozena, a zasílali je jako pod-
něty městskému úřadu. Anketa byla vyhlá-
šena primárně z důvodu obnovy a jednotné
koncepce městského mobiliáře (laviček,
košů atd.), ale dost posloužila i jako „probu-
zení“ po covidovém období. A byla úspěš-
ná, Jičínští od začátku května do poloviny
července podali 84 podnětů. 
Paleta je pestrá, podněty mají široký záběr. Vel-
ká většina se týkala drobných závad – poško-
zené lavičky, závady na hřištích, přerostlá zeleň,
kaluže, poškozená dlažba, drobný nepořádek
na zelených plochách, přeplněné kontejnery,
prázdné nádoby na dezinfekci, opotřebované
koše, nefunkční veřejné osvětlení a podobně.
Tyto závady převzaly Technické služby města
Jičína, aby zajistily opravu. Vyřešení bylo
obvykle obratem, pouze u některých bylo nej-
prve nutné objednat specifické náhradní díly,
takže se oprava mohla protáhnout – jeden pří-
klad za všechny: zničená lanovka na hřišti
U Trati (potopená loď).  
Ten nejzávaznější podnět zasluhuje vlastní
odstavec. Dne 7. května byla oznámena černá
skládka v prostoru mezi Šibeňákem a lipovou
alejí. Pravděpodobně jde o bývalý „kemp“
občanů bez domova. Pracovníci technických
služeb následně zjistili, že se jedná o soukromý
pozemek, a nechali také vyčíslit náklady na

odstranění. Technické služby a město Jičín poté
vstoupili do jednání se soukromým majitelem. 
Zajímavým návrhem je také rozšíření míst se
sáčky na psí exkrementy. Těchto hlášení se
objevilo více a představitelé města a městské-
ho úřadu se otázkou budou zabývat. Důležité
jsou však zkušenosti z  jiných měst, které –
poněkud překvapivě – nejsou jednoznačně
pozitivní. Jsou spíše smíšené, neboť sáčky
mnohde přinesly naopak větší nepořádek.   
Některé podněty se netýkaly závad, nýbrž
občanského soužití. Dají se rozdělit do dvou
skupin, a to špatné parkování a přestupky spo-
jené se srocováním. V obou případech byla na
podněty upozorněna Městská policie Jičín.
Podněty o špatném parkování obsahovaly
fotografie vozidel, které stály ve křižovatce
nebo na zákazech. Srocování bylo oznámeno
například u laviček v ulici Pod Koštofránkem –
toto místo je nutné přestavět, jelikož není vyře-
šeno vhodně. Jak je patrné, tento druh podně-
tů vyžaduje dlouhodobější přístup. 
Někdy byla ohlášena závada na majetku, jehož
vlastníkem není město. Pokud se týkaly majet-
ku ve vlastnictví Správy nemovitostí města Jičí-
na, bylo řešení stále snadné, protože tato
společnost je plně řízena městem. Šlo napří-
klad o poničené, nebezpečné schodiště do
sklepa v ulici Sv. Čecha na sídlišti Husova, které
bylo odstraněno. U jiných případů ale byla
situace o poznání komplikovanější. Například
poškozená elektrická infrastruktura. Město

Od začátku května do poloviny července podali občané více než osmdesát hlášení přes Zmapujto
nemůže zajistit její opravu, závada však byla
oznámena provozovateli – ČEZ. Další podněty
se týkaly ryze soukromých objektů, avšak zde
už se zachází do poněkud nechtěného využití
systému pro hlášení závad. Některé z těchto
podnětů, kde bylo podezření na nebezpečnou
budovu, byly zkonzultovány se Stavebním úřa-
dem MěÚ Jičín, avšak do soukromého vlastnic-
tví zasahovat nelze a město Jičín o to rozhodně
ani nestojí. 
Další podněty byly takového druhu, pro který
už Zmapujto neslouží. Aplikace je určena pro
hlášení závad a cílem je upozornit na ně. Není
však postavena pro oznamování problémů,
které jsou všem známé, jež představují dlou-
hodobý záměr a kterými se město Jičín zabývá.
Pokud je například oznámena poškozená ulice
Ruská či Poděbradova, sotva lze podnět ozna-
čit za překvapivý a těžko lze tento stav vyřešit
přes hlášení závad. Obzvlášť když tamější silni-
ce nejsou v majetku města, nýbrž Královéhra-
deckého kraje, který bude investorem
chystané rekonstrukce. Město také připravuje
rekonstrukce například ulic Kukulova, Argon-
ská, Čsl. armády, chystá také přestavbu celé
lokality autobusového nádraží a připravuje dal-
ší etapy regenerace sídlišť. Zmapujto také
neslouží pro subjektivní hodnocení již dokon-
čených záměrů či staveb, ale i tyto podněty
jsou předávány vedení města Jičína. 
Velmi si vážíme několika pochvalných hlášení
od občanů. V systému pro hlášení nedostatků
a závad jsme pochvaly příliš neočekávali, o to
více potěší. Všechny směřovaly na pracovníky
Technických služeb města Jičína. Prostřednic-
tvím těchto řádků jim také děkujeme za jejich
činnost a pečlivost. 
Aplikace zůstává nadále aktivní, závady lze
hlásit přes
www.zmapujto.cz/addissue/532671a2cb8
2b3c822000021 -jir- 

U silnice za hřbitovem bude
panoramatická informační

tabule
Rada města schválila záměr umístění informač-
ní cedule u zdi hřbitova na Novém Městě.
Komunikace skýtá nádherný výhled na krajinu
okolo Jičína. Dojmu dominuje Velišský hřbet se
všemi důležitými místy, jako jsou Smírčí kříž,
obec Podhradí, kaple Loreta a mnohá další).
Informační panoramatická tabule v délce dvou
metrů bude umístěna na pozemku města mezi
komunikací a polem u první lavičky. Kolemj-
doucí by se díval čelně na tabuli a zároveň na
Velišský hřbet. 
Se záměrem přišel Ing. Bohumír Procházka
a projednala ho Komise pro cestovní ruch. Ta
ho podpořila. Autor záměru rovněž přišel s myš-
lenkou, aby se komunikace oficiálně přejmeno-
vala na Novoměstskou promenádu. To však
není možné, protože promenáda je odborný
pojem a komunikace nesplňuje potřebné nále-
žitosti. -jir- 
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Žákyně devátého ročníku Amálie Kracíková ze
ZŠ 17. listopadu se probojovala hned do dvou
krajských kol školních olympiád, Olympiády
v českém jazyce a Dějepisné olympiády. Soutěž
je určena žákům 8. a 9. ročníků ZŠ a odpoví-
dajícím ročníkům víceletých gymnázií. Cílem
soutěže je umožnit talentovaným žákům
porovnat úroveň znalostí v daném předmětu
s ostatními a získat tím motivaci k dalšímu
odbornému růstu. Amálka se v obou soutěžích,
které letos probíhaly distanční formou, umístila
na 2. místě! 
V Olympiádě z českého jazyka se bodovým zis-
kem probojovala až do celostátního kola (16.
až 22. 6. 2021). Ke své účasti sdělila, že soutěž
probíhala hladce a bez potíží. „Zatímco zadání
okresního i krajského kola nám přišlo e-mailem
a řešení muselo být odesláno do 120 minut,
nyní jsme používali prostředí Google
Classroom, ve kterém jsme vypracovávali zasla-
né úkoly, na něž jsme měli někdy i dva dny,
jindy pouze 20 minut. Minulá kola měla spo-
jenou slohovou i gramatickou část, tentokrát
jsme měli na každý den jeden úkol, a dokonce
kromě dvou slohových a dvou gramatických
prací přibyl i mluvený projev, což mě
překvapilo. Soutěž byla pro mě přínosná, jsem
ráda, že jsem se olympiády zúčastnila a děkuji
paní Jirsové za konzultace a veškerou možnou
podporu,“ dodala. 
Věřím, že Amálka získala cenné zkušenosti,
které určitě zúročí v kategorii středních škol,
neboť má ráda výzvy, které s chutí zdolává. 

Mgr. Jaroslava Jirsová

I když se to ještě nedávno zdálo neuskuteč-
nitelné, podařilo se! Dne 7. června vyjelo 57
žáků devátých ročníků na tradiční týdenní
kurz sjíždění Vltavy na kánoích. 
Po příjezdu do kempu ve Vyšším Brodě si žáci
postavili stany, rozkoukali se v kempu a začal
výcvik s používáním pádel a ovládání lodí.
Některé posádky hned ochutnaly studenou
vodu a vylévání vody z lodí, ale postupně se
dovednosti všech zlepšovaly. 
V úterý nás čekal nejdelší úsek a hned na
začátku všechny prověřil náročný jez ve
Vyšším Brodě. Přes Rožmberk jsme dopluli do
kempu v Branné. Opět jsme stavěli stany
a začalo vaření jídel ve velkém. Večer společné
hry a táborák. Středa přinesla nejmenší počet
kilometrů. Dopluli jsme do kempu Nové Spolí,
kde si mohli zájemci zkusit jízdu na paddle -
boardech a odpoledne jsme vyrazili na pro-
cházku do Českého Krumlova.  Ve čtvrtek nás

čekalo velké dobrodružství při proplouvání
Krumlova a sjíždění jeho jezů. O akční záběry
na fotografie tu opravdu nebyla nouze. Naším

Jednička na Vltavě

Jednička na Jedničce

Radostný konec školního roku zažily děti
z Mateřské školy ve Fügnerově ulici. Den
dětí jsme oslavili na školní zahradě sporto-
váním, hrou a tancem. Následovaly dva
výlety do přírody v okolí Jičína. 
Chůze v lese mezi skalami byla příjemná. Děti
pozorovaly stromy, živočichy a zdolávaly
nerovný terén. Na třetí celodenní výlet se těšily
všechny zaměstnankyně školy. Sbalili jsme
sportovní potřeby, hračky na písek, zamkli ško-
lu a odjeli autobusem do nedalekého Prostřed-
ního Mlýna u Železnice. Celý areál byl
připravený jenom pro nás. Ani nevydařené
počasí nám nezkazilo dobrou náladu. Společné
hry, běhání, soutěžení a výborný oběd v res-
tauraci nám vše vynahradil. Sportování se
sokolským projektem „Svět nekončí za vrátky,
aneb cvičíme se zvířátky“ jsme zakončili pře-
dáním medailí, diplomu a krásným dárkem,
kterým byl nafukovací míč. Toto vše děti získaly
za splněné pohybové aktivity v tomto roce. 
V červnu nastalo také loučení s našimi předško-
láky. V Porotním sále jičínského zámku děti
rodičům zazpívaly písničky a obdržely pamětní
knihy, které jim v dalších letech připomenou
školkové období formou vlastnoručně nakres-

lených obrázků, fotografií svých kamarádů
a také dobré rady do života. Při této slavnostní
akci proběhla premiéra prezentačního videa
naší školy s názvem „Mateřská škola Fügnerova
aneb od kostiček po písmenka“. Prezentační
video slouží jako možnost seznámení s prosto-
ry MŠ a učebními pomůckami využívanými pro
rozvoj dětí předškolního věku ve všech oblas-
tech. 
Další velké překvapení pro děti připravilo Aqua
centrum nabídkou plavání. Dvě dopoledne
děti strávily v bazénu pod vedením učitelek
plavání. Většina dětí také vyzkoušela nový
tobogán. Se školním rokem jsme se rozloučili
na hravém odpoledni na školní zahradě. I při
této příležitosti jsme představili další projekt
s názvem „Kolečko kolem Jičína“. Projekt před-
stavuje soubor výletů pro celou rodinu, které
slouží k poznání okolí Jičína a přiblížení pověstí
spjatých s cílovými místy a podporuje setkání
rodin a vzájemné vztahy. Pokud některé místo
navštívíte, můžete nám poslat pozdrav. Všech-
ny informace najdete na https://2ms.jicin.cz/
nebo na Facebooku – Kolečko kolem Jičína.
Celým programem radostného odpoledne děti
i dospělé provázela a bavila postava vodnice
i živá hudba. Na památku si děti odnášely
namalované kamínky, které pro všechny děti
namalovala maminka Aničky. Všechny naše
akce proběhly za zpřísněných hygienických
pravidel s  vyplněním čestného prohlášení.
Aktivity jsou součástí prezentačních akcí pro
veřejnost v rámci projektu Místní akční plán
rozvoje vzdělávání pro ORP Jičín II. Více infor-
mací o všech dalších aktivitách projektu
najdete na: https://map.otevrenezahrady.cz/
Na závěr bychom chtěli poděkovat rodičům za
spolupráci při zvládání náročného školního
roku, za pomoc při vzdělávání dětí formou onli-
ne výuky, za důležitou zpětnou vazbu a za
dodržování všech mimořádných opatření.

Kolektiv MŠ Fügnerova

Radostný konec školního roku

cílem byl kemp Zlatá Koruna. Páteční závěreč-
ný úsek byl už bez jezů a vedl do Boršova. Tím-
to dnem jsme ukončili naše plutí v délce 70
kilometrů. Zde už na nás čekaly autobusy a po
občerstvení jsme krásně unavení vyrazili
k domovu. 
A co závěrem? Myslím, že jsme si tento týden
všichni užili v radostné náladě, sluníčko nás
neopustilo, deváťáci byli skvělí parťáci a věřím,
že se někteří na Vltavu v budoucnu vrátí
a vzpomenou si na tento milý týden. 

K. Dvořáková
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Start školního roku
plánujeme ve vel-
kém. Rozzáříme ho
novým logem školy
a hymnou. V loňském
školním roce, a zej-
ména během distanč-
ní výuky, proběhla

soutěž o vytvoření školního loga. Do klání
o nejhezčí logo se přihlásilo 10 návrhů od
šikovných kolegyň.
Nakonec zvítězilo logo p. učitelky Mejsnarové.
Paní učitelka Flečková se zase výborně popa-
sovala se slovy ke školní hymně. Od školního
roku 2021/2022 budou všechny důležité akce
a události ve škole doprovázeny tóny školní
hymny. Prostřednictvím tisku bychom ještě
jednou rádi poděkovali za spolupráci ZUŠ

Jičín, která stála u zrodu krásné melodie
a zasloužila se o vznik úžasné písně. Za další
spolupráci se ZUŠ Jičín bychom byli velmi
rádi. 
Prvního září plánujeme společné přivítání žáků
a přátel školy v prostorách školní zahrady, doj-
de k prezentaci hymny a nového loga a bude-
me si nadále přát, aby covidová restriktivní
opatření skončila jednou provždy a školní rok
2021-2022 byl ve znamení možnosti vzdělává-
ní běžným způsobem, na jaký jsme byli zvyklí.
Nikdo z nás si ani nepřipouští možnost další
distanční výuky. 
Vy, kdo se chcete přesvědčit o tom, že startu-
jeme skutečně zářivý školní rok, přijďte 1. září
v 8:00 hodin na školní zahradu ZŠ a PrŠ v Soud -
né. Všichni jste srdečně zváni.

-jm- 

Zářivý rok v Soudné začne v září

Pasování prvňáčků na čtenáře Knihovny
Václava Čtvrtka se uskutečnilo v netradič-
ním červnovém termínu a na netradičních

místech. Ale víte co? Mělo to něco sebe. Ať
už se konalo ve školách, jako v případě
žáků ZŠ Poděbradova a ZŠ Železnická,

nebo na čerstvém vzduchu na zahradě
Knihovny Václava Čtvrtka, bylo to netra-
diční, zvláštní a milé.
Třídy k  pasování nastupovaly jednotlivě
a všechny si na úvod připravily krátké vystou-
pení. Přestože prvňáčci strávili skoro celý rok
na distanční výuce, nenechali se zahanbit.
Ukázali, jak umí číst a že během výuky přes
internet nezaháleli. Své znalosti prohloubili
díky své píli a díky obrovskému úsilí rodičů
i pedagogů. 
Knihovnice, ředitelé a členové Rady města
neskrývali své uznání vůči dospělým i nej-
mladším jičínským žákům. Každý z nich složil
čtenářský slib a byl pasován mečem z ruky
ředitelky či ředitele dané školy, přijal gratula-
ce – samozřejmě bez podání ruky – a obdržel
svou první průkazku do knihovny. Děti si
odnesly i drobné dárečky a památný list, aby
na pasování mohli zavzpomínat. 
Žáci událost brali opravdu vážně, dokonce
nejednou bylo slyšet povzbuzování, aby
kamarád pasování zvládl. Možná že naučit se
číst nakonec nebylo tím, co publikum dojalo
nejvíce. Možná to bylo zjištění, že tito žáci,
byť se v lavicích prvního ročníku setkávali
v součtu jen po nějakých 30 – 35 dní, dokázali
téměř nemožné. Vytvořili bezvadnou třídní
partu. 

-jir- 

Pasování na čtenáře bylo netradiční, ale o to působivější

Jednou z nejvýznamnějších událostí školní-
ho roku je pro prvňáčky akce „Pasování na
čtenáře“, která letos proběhla 23. června.
V této době již prvňáčci znají všechna pís-
menka a mnozí z nich už přečetli svou první
knihu. Za našimi žáčky se vydaly paní knihov-
nice Věra Trybenekrová a Mgr. Michaela
Sehnalová. 
Na úvod děti přednesly veršovanou pohád-
ku O Červené Karkulce a složily čtenářský
slib, kterým se zavázaly, že budou knihy chrá-
nit a opatrovat jako praví rytíři. Poté je paní
ředitelka Mgr. Michaela Štálová pasovala
rytířským mečem na čtenáře. Na památku
žáci obdrželi Pasovací list čtenáře, průkazku
do knihovny a knihu Katka a klokan ze šuplí-
ku od autorky Lenky Rožnovské. Mnozí žáčci
si ji hned se zájmem prohlíželi a už se těšili
na její čtení o prázdninách, které nás brzy
čekají. 
Na této akci nechyběl ani pan místostarosta
Mgr. Petr Hamáček, který dětem zopakoval,
jak důležité je umět číst a popřál jim hezké
prázdniny. Závěrem přejeme našim prvňáč-
kům hodně radosti ze čtení, které jim jistě
rozšíří nové obzory vědomostí a přinese
spoustu zábavy. Věříme, že se stanou pravi-
delnými návštěvníky naší Knihovny Václava
Čtvrtka.

ZŠ Poděbradova

Pasování na čtenáře
na jičínské Trojce
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Letní jarmark v knihovně
V sobotu 28. srpna proběhne již třetí ročník Let-
ního jarmarku v Knihovně Václava Čtvrtka v Jičí-
ně. Ačkoliv je nutné dodržovat aktuální platná
nařízení proti šíření koronaviru, i tak bude mož-
né si užít a plnými doušky vychutnat skvělý kul-
turní program, nakoupit krásné výrobky od
místních řemeslníků a odnést si domů knihu
z knihovního výprodeje. Vstupné 20 Kč.
Knihovnice se už teď nemůžou dočkat a přípravy
jarmarku jedou na plné obrátky. Prodejci jsou
připraveni dovézt to nejlepší, co mají, ať už to
budou výrobky z keramiky, látek, proutí či drátků
a korálků. Prodejních stánků bude knihovní
zahrada plná. Vedle výrobků šikovných řemesl-
níků si budou moci návštěvníci odnést i vyřazené
knihy z velmi oblíbeného knihovního výprodeje.
Rodiče a především jejich děti se mohou těšit na
nejrůznější dílničky, které si pro ně knihovnice
připravily.

Na červenec a srpen zaplnily Galerii radosti
v Knihovně Václava Čtvrtka fotografie jičín-
ského fotografa Jiřího Albrechta. Je to
fotograf, který je na tuzemských i meziná-
rodních soutěžích oceňovaný za svůj speci-
fický výraz, čímž je jeho tvorba rozpoznatelná
mezi ostatními fotografy.   Krom toho mají
jeho fotografie nejen napětí, dynamiku
a půvab, ale hlavně duši. V jeho tvorbě naj-
deme portréty, krajinu, přírodu, zátiší i doku-
mentární fotografii. Výstava je přístupná
v půjčovní době knihovny do 30. srpna 2021. 

Pozvánka do Galerie radosti
na výstavu Fotografie

Jiřího Albrechta

Pro návštěvníky je v  amfiteátru na Zahradě
poznání připravený i bohatý kulturní program,
který bude plný divadla, pohádek, tance a hud-
by. Dopolední blok od 9 hodin zahájí loutkové
divadlo Na Židli s pohádkou O Červené Karkulce,
pokračovat bude Bláznivým aerobikem souro-
zenců Novákových. Hvězdárna Jičín připravila
pořad s názvem O Sluníčku, Měsíčku a hvězdič-
kách. Těsně před obědem potěší přítomné děti
i dospěláky jičínské knihovnice s divadelním
představením o Pepině Kolískové.
Odpolední představení zahájí dětský balet se
svým Motýlím tancem. Dvacetileté jubileum lite-
rární soutěže Řehečská slepice bude připome-
nuto během Slepičí slavnosti. K poslechu a tanci
zahraje jičínská kapela Brnkačka. Program
zakončí taneční vystoupení s šátky a vějíři členů
skupiny Nostra Ex.
Přijďte si užít konec prázdnin do knihovny. Kni-
hovnice se na vás těší.

Jana Benešová

Do biografu vběhne Zátopek
Léto je ve znamení českých filmů. Zřejmě
nejvíce očekávaným filmem letošního léta
je film Davida Ondříčka Zátopek. Film
nabídne nejen vyprávění o zrodu mimořád-
ného sportovce a jeho cestě k  dnes již
neopakovatelnému úspěchu, je rovněž
emotivním příběhem osudového setkání
a celoživotní lásky dvou lidí, kterou nedo-
kázaly zlomit ani sportovní nebo životní
prohry. Zátopek bude v našem programu
od 26. 8. Musíme prozradit, že jsme měli
možnost film vidět a moc se těšíme, až vám
ho budeme moct promítnout.
Dalším očekávaným filmem je obsáhlý doku-
ment o Janu Werichovi s názvem Jan Werich:
Když už člověk jednou je… „O Janu Werichovi
nikdy nevznikl ‚velký’ bilanční dokument, tak
jsme se pokusili to napravit. Werich si ho
zaslouží, jeho život byl dramatický i inspirativ-
ní,“ osvětlil vznik filmu jeho producent a režisér
Miloslav Šmídmajer. Snímek mapuje klíčové
okamžiky života Jana Wericha, vznik Osvobo-
zeného divadla, jeho boj proti fašismu, drama-
tický útěk před nacisty, působení ve Spojených
státech, rozčarování po návratu do Českoslo-
venska i spolupráci s novým režimem. Snímek
přináší málo známá fakta o jeho dramatickém
útěku do Rakouska nebo o jeho druhé emigra-
ci do USA. Po definitivním návratu domů Jan
Werich odmítl spolupracovat s husákovským
režimem, zmizel z  televizních obrazovek,
nesměl hrát ani psát. Pro národ se tak stal sym-
bolem vzdoru a nesouhlasu s okupací sovět-
skými vojsky. Přesto byl obklopen přáteli, které
sledovala a evidovala StB.
O prázdninách pokračujeme v našich dopoled-
ních promítáních. V úterý a čtvrtek jsou to zpra-
vidla pohádky a filmy pro mladší publikum a ve
středu pak české filmy, které musíte vidět.
Dopolední projekce začínají vždy v 10 hodin. 
A v srpnu stihnete ještě promítání letního kina
v Zámecké zahradě, které je nyní v plném prou-
du. Kompletní program Biografu Český ráj
najdete na našem webu www.biografjicin.cz ,
kde můžete také zakoupit vstupenky. 

Za Biograf Český ráj – Michal Miškovský 
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Po dvou letech je město Jičín opět na trase
mezinárodního mírového běhu. Dorazí
k nám v sobotu 7. srpna a přibližně v 10.45
se běžci pozdraví s veřejností na oválu ve
sportovním areálu. Přijďte se podívat.
Účastníci přiběhnou směrem od Popovic, dále
budou pokračovat přes průmyslovou zónu,
v parku u Šibeňáku zahnou k rybníku, až dorazí
do sportovního areálu. Zde se na chvilku zastaví
a pozdraví se s přítomnými. Poté zamíří k lipové
aleji a proběhnou ulicemi Kukulova, Bolzanova,
Jarošov, Hviezdoslavova a Hrachovská a skrze
Holínské Předměstí opustí město Jičín. Rada
města Jičína vyslovila mírovému běhu spolu -
účast, na bezpečnost dohlédnou strážníci Měst-
ské policie Jičín. 
Jičínská epizoda je součástí rozsáhlé akce –
mírového běhu Sri Chinmoy-Home Peace Run.
Jedná se o nesoutěžní štafetový běh olympij-
ského typu s hořící pochodní s cílem porozumě-
ní mezi národy a lidmi celého světa. Peace Run
nepropaguje ani nepodporuje žádné konkrétní
náboženství nebo politický názor, snaží se pod-
porovat svobodu, toleranci a porozumění.

Zakladatelem je filozof, umělec a sportovec Sri
Chinmoy. Peace run vznikl v roce 1987 a tradič-
ně je zahajován před budovou OSN v New Yor-
ku. Tradiční pochodeň pozvedla řada osobností,
patří mezi ně mimo jiné Václav Havel, Martina
Navrátilová, Carl Lewis, Michail Gorbačov,
Nelson Mandela, Matka Tereza a mnozí další. 
Trasa letošního roku se vzhledem ke známým

událostem omezila na Slovensko a Českou
repub liku. Start je dne 27. července a dne
1. srpna běžci překročí státní hranici a zamíří do
Lednice. Odtud trasa povede před Dolní Kouni-
ci, Boskovice, Rychnov nad Kněžnou, Hořice,
Mnichovo Hradiště, Litoměřice, Žatec, Boží Dar
a poté až k německé hranici, kde skončí dne
11. srpna. -jir-

Mírový běh povede v sobotu 7. srpna Jičínem, běžci se zastaví ve sportovním areálu 

Uvedené informace jsou platné k uzávěrce Jičínského zpravodaje, 
tj. k 15. červenci 2021. Mohou se změnit dle nařízení Vlády ČR. Aktuální podmínky 
můžete ověřit na webu www.sport-jicin.cz.
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V sobotu 3. 7. 2021 jsme v Jezdeckém Cen-
tru Jičín sledovali další napínavý souboj
o umístění v seriálu parkurových závodů -
Pohár Českého ráje 2021. V kategorii HOB-
BY si upevnila vedoucí pozici Jitka Kulhán-
ková z JK Robousy, ale o to zajímavější jsou
další pozice! 
Perfektními výkony se na druhou příčku dosta-
la Justýna Brixi z domácího JC Jičín, 3. místo

nyní drží Eliška Brixí z JK Sobotka, 4. pozici má
Kateřina Pavlásková, reprezentující domácí
JC  Jičín, 5.  místo teď patří Tereze Topolové
z JK Kvapol Lestkov. Až do 10. místa jsou bodo-
vé rozdíly minimální a jezdci Nikola Ziegelhei-
mová, Anastazie Osolodčenko, Michaela
Farská, Michaela Trojanová či Petra Poláčková
mají reálnou šanci na první příčky.
Ještě napínavější bitva o umístění probíhá
letos v kategorii JUNIOR (jezdci do 21 let), kte-
rou v tuto chvíli vede Simona Engelová
z JC Jičín, s náskokem 3 bodů na dalšího domá-
cího jezdce Matyáše Brixiho. Vítěz této katego-
rie v roce 2020 po bodově průměrném 1. kole
zabral a ve finále bude chtít určitě obhajovat
loňské zlato. O bod méně má 3. umístěná Kris-
týna Kalibánová z JK Brandýs nad Labem, pou-
hé 3 body za ní se drží Tereza Kafková z JK Tůně
a na ni zase 3 body ztrácí nyní na 5. příčce umís-
těná Michaela Zapletalová z LUKE Václavice.
Z 6. a 7. pozice budou stupně na bedně atako-

vat jezdkyně Leontina Lankašová a Ella Staň-
ková, které obě určitě budou chtít zopakovat
umístění ze sezon 2019 a 2020.
Zajímavá situace nastala v kategorii SENIOR,
kde se vytvořily bodově téměř shodné dvojice,
které ve finále znamenají přímé souboje o jed-
notlivé příčky. První místo s 82 body v tuto
chvíli drží Jaroslava Špurková z JC Údolí Bakov-
ského Potoka, s 81 body za ní je Martina For-
manová z TJ Krakonoš Trutnov – tedy přímý
souboj o zlato. 64 bodů má Andrea Fingerhu-
tová z TJ Rohan Zdice, 62 bodů má domácí jez-
dec z JC Jičín Petr Pazderka – to znamená
souboj o třetí příčku. Kateřina Jindrová
z JK Podhorní Újezd má nyní 49 bodů a za ní
s 47 body je Zuzana Odvárková z JK Údrnice -
další přímý souboj o 5. místo.
Finále 18. 9. 2021 přinese zatím nejnapínavější
souboj o umístění v celé 4leté historii tohoto
seriálu závodů. Buďte s námi u toho.

David Kotlář, Jezdecké centrum Jičín

Jezdectví: Jitka Kulhánková z JK Robousy upevnila své vedení v kategorii HOBBY

Miloš Vejvoda, hráč, funk-
cionář a velký fanoušek
jičínského fotbalu oslavil
významné životní jubi-
leum - 70 let.
Poznali jsme se spolu kde
jinde než na fotbalovém
hřišti, tehdy ještě škváro-
vém, Pod Čeřovkou, kde
žáky trénoval nezapome-
nutelný Jan Tuna. Naše
společné fotbalové kroky
postoupily do další věkové
kategorie, kde jsme spolu
začali hrát za jičínský dorost
pod vedením vynikajícího
trenéra Vratislava Dytrycha.
Trenér Dytrych postavil tré-

ninky na vysokou úroveň a při sestavování druž-
stev postavil mě na levou spojku a Miloše na levé
křídlo. Tehdy jsme oba studovali jičínské gymná-
zium, naše vztahy se sblížily a vytvořily tak silné

kamarádské pouto. Tak jsme spolu postupně
hráli za A tým mužů, který v té době trénovala
legenda jičínského fotbalu – Josef Honys přezdí-
vaný Zagalo. 
Oba jsme studovali vysokou školu, a tak se poz-
ději naše cesty částečně rozešly. Miloš po vysoké
škole nastoupil na vojenskou základní službu do
Jaroměře, kde potkal svoji životní lásku Vlastu. Já
jsem se odstěhoval do Mladé Boleslavi, kde jsem
žil několik let a pracoval u okresního soudu. Poté,
co jsem se oženil, jsem se vrátil do Jičína a naše
kamarádství se opět oživilo a naše rodiny se sblí-
žily. Po několika letech mě můj přítel opětovně
oslovil, a to už jako předseda fotbalového oddílu
a požádal mě o spolupráci. A to byla další fáze
naší společné činnosti a našeho přátelství, a to
již jako funkcionáři fotbalového klubu. Fotbal
jsme pochopitelně ve svých rodinách podporo-
vali, takže jsme potom společně jezdili na fotba-
lové zápasy i k soupeřům a naši synové hráli za
náš A tým. Miloš byl velice aktivní předseda oddí-
lu a zasadil se o další jeho fotbalový rozvoj.

S nevyčerpatelným úsilím se podílel na přípravě
a realizaci oslav 100 let založení jičínské kopané. 
V současné době již ani jeden z nás ve výboru
nepracuje. Miloš chodí však pravidelně modero-
vat zápasy A týmu, které i já dle svých možností
navštěvuji, a tak máme možnost se spolu i nadá-
le scházet, vzpomínat na naše fotbalové začátky,
hraní za A tým a nakonec i v mužstvu odborářské
ligy. 
Můj přítel Miloš Vejvoda pracoval řadu let jako
ředitel 3. ZŠ v Jičíně, byl velmi oblíbený a za jeho
ředitelování proběhly velké rekonstrukce této
základní školy. Patřil k výborným učitelům a měl
své nezastupitelné místo v pedagogickém stavu.
Patří k nejvýznamnějším osobnostem historie
jičínského fotbalu.
Milý Miloši, přeji ti jménem svým, jménem výbo-
ru SK Jičín a všech fanoušků fotbalu hodně zdra-
ví, štěstí, rodinné pohody a ještě mnoho dalších
a dalších fotbalových zážitků. 
S přátelským pozdravem za výbor SK Jičín

JUDr. Jan Malý, starosta města Jičína

Významné životní jubileum Mgr. Miloše Vejvody

TJ Sokol Jičín přijímá nové členy, hlavně na
cvičení rodičů s dětmi. Přijímány jsou děti od
dvou až tří let. Pro přihlášku a případné dota-
zy se obraťte na telefonní číslo 723 765 145
nebo můžete do 30. srpna 2021 přijít osobně
mezi 10.00 až 11.00 do kanceláře TJ Sokol
Jičín (Husova ulice). Těšíme se na nové
zájemce. TJ Sokol Jičín

Přihláška:
Cvičení rodičů a dětí

Vážení členové FBK Jičín, trenéři, milí rodi-
če, partneři, fanoušci florbalu a sportu!
Jičínský florbalový klub založili v roce 2001
pánové Tomáš Král, Petr Lisý a Miroslav Luš-
tický (Mirku, zdravíme do florbalového
nebe, dávej na nás stále pozor). Zápis do rej-
stříku firem proběhl 3. července 2001,  dneš-
ním dnem tak slavíme 20 let výročí vzniku!
Velké celodenní oslavy byly plánovány na
8. května 2021, akci jsme se stejně jako další
velké důležité podniky (ME ve fotbalu, olympij-
ské hry, atd.) rozhodli o rok odložit. Vývoj FBK
před pár lety sepsal tehdejší prezident klubu
a současný sportovní manažer Miloš Chlumský
(historii najdete na www.florbaljicin.cz). V roce
2017 jsem ho ve funkci šéfa vystřídal a s budo-
váním florbalové značky ve městě pohádky

(snad úspěšně) navázal. Stále se posouváme
vpřed, od září 2021 jsme do soutěží přihlásili
opět rekordních 16 družstev, školí se 10 nových
trenérů a máme 240 aktivních členů. Obsáhlej-
ší informace včetně různých statistik zveřejní-
me až přímo při oslavě, kterou v příštím roce
uspořádáme. Pevně v to věříme.
Chtěl bych vám všem, kteří v uplynulé dvace-
tiletce jakkoliv pomohli našemu FBK, moc
a moc poděkovat. Děkuji také všem sportov-
ním subjektům za spolupráci. Nejvíce však
děkuji své rodině, která mi „nemanželské dítě“
jménem Florbal toleruje. 
A na závěr si dovolím jedno přání do začátku
dalších dvaceti let. Doufám, že se s většinou
z vás uvidím tam, kam patříme. S hráči na hřišti,
trenéry na střídačce a s ostatními konečně

v hledišti při ostrých zápasech. Všem přeji pev-
né zdraví, ať se daří nejen ve sportovním živo-
tě. Prezident FBK Jičín Martin Petrgál

FBK Jičín slaví dvacet let od založení
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Apropo: Zhlédněte unikátní film v pátek 20. srpna ve Valdštejnské lodžii
Léto láká k nevšedním zážitkům. Kdy jindy
než v létě si plnými doušky vychutnáváme
poznávání nových krajů, zkoušíme nové věci,
ponořujeme se do dění knih, na které nám
přes rok nezbyl čas, ochutnáváme znamenité
chutě jídel, necháme se unášet příjemnými
vůněmi léta... Prostě si chceme odpočinout
a obohatit se o neobvyklé zážitky.
Apropo Jičín vás na jeden takový nevšední
zážitek zve. Na letní kino v prostorách barokní
Valdštejnské lodžie, kde se příběh natáčel,
a která vás přenese do jiného světa - světa

fantazie a kouzel, světa, kde se lidé nevzdávají
a táhnou za jeden provaz. Krátký film Příběh
města Apropolis se bude promítat v pátek
20. srpna. Jedná se o unikátní projekt, který

vznikl v Jičíně v rámci 19. benefičního před-
stavení obecně prospěšné společnosti
Apropo Jičín a do jeho tvorby byli zapojeni
lidé s mentálním i tělesným postižením. -ra-

Ani v době koronaviru jičínští atleti nezahá-
leli a připravovali se nejprve individuálně.
A když to epidemiologická opatření umož -
nila, ožil i stadion malými skupinkami, aby
se následně od května tréninky postupně
vracely téměř k  normálu. Od června pak
zahájily úvodními koly i soutěže družstev
a jednotlivců. Jičínští atleti si v úvodu sezó-
ny nevedou nikterak špatně.
Závodníci přípravky a mladšího žactva mají za
sebou prvá dvě soutěžní kola, zatím se soupeři
pouze závodí na dálku, ale výkony jsou přísli-
bem pro podzimní část soutěže. Také starší
žactvo má za sebou dvě soutěžní kola a výbor-
ně si vedou především dívky, které dokázaly
dvakrát zvítězit nad silnými soupeřkami z Mla-
dé Boleslavi, Liberce a Turnova a s vysokými
ambicemi budou bojovat na začátku září
o postup do Mistrovství Čech. Chlapci doplá-
cejí na málo početnou soupisku, ale i je čeká
zářijové finále. Dorostenecká a juniorská druž-
stva absolvovala zatím pouze úvodní kolo kraj-
ského přeboru.
Družstva mužů a žen ve druhé lize si vedla vel-
mi úspěšně. Děvčata ve značně okleštěné
sestavě skončila v prvním kole na čtvrtém mís-
tě z devíti družstev, když ve vyrovnané soutěži
ztratila na druhé místo pouhých 2,5 bodu. Rov-
něž mužům se vstup do letošního ročníku
podařil výborně. Páté místo v konkurenci osmi
týmů je výborné, když i jim k vyšší příčce chyběl
pouhý jeden bod. Ve druhém kole v neděli 4.
července v Čáslavi se tak dají očekávat opět

vyrovnané souboje a snad i posun v  ligové
tabulce. V letošním roce startují v krajském pře-
boru „B“ družstva mužů a žen. V obou katego-
riích kombinace zkušenosti s dravým mládím
nese své ovoce. Muži jsou po dvou kolech na
druhém místě a ženy třetí.
Výraznou stopu zanechali jičínští atleti v jed-
notlivých kategoriích na Mistrovství České
republiky. Vše zahájila již v dubnu Gabriela Vei-
gertová šestým místem mezi ženami v půlma-
ratonu. Další soutěže pokračovaly v červnu. Na
kladenském „Sletišti“ Martin Menčík vybojoval
zlato v hodu oštěpem juniorů, stříbro přidala
Daniela Volná ve skoku dalekém juniorek,
dorostenka Lucie Kozlová doběhla v závodě na
400 metrů čtvrtá, mílař Jakub Krabec skončil
pátý v běhu juniorů na 1500 metrů a o pozici
níže skončila dorostenka Veronika Suchardová
v závodě osmistovkařek. Příjemným překvape-
ním pak bylo sedmé místo Štěpána Resla ve
vrhu koulí dorostenců. Poslední červnový
víkend se uskutečnil ve Zlíně šampionát
dospělých. Tady se nejvíce dařilo Martinu Flo-
rianovi, který získal bronz v hodu oštěpem,
Gábina Veigertová doběhla šestá v závodě na
5 000 metrů a Daniela Volná skončila desátá ve
skoku dalekém.
Řadu medailových umístění vybojovali jičínští
atleti na krajských přeborech jednotlivců.
V Mladé Boleslavi na přeborech dospělých zís-
kali přebornické tituly Lucie Kozlová v běhu na
200 metrů, Veronika Suchardová v závodě na
800 metrů, Jakub Krabec na trati 1500 metrů,

Vít Doležal v běhu na 5000 metrů a Daniela Vol-
ná ve skoku dalekém. Na druhém místě skončili
Veronika Suchardová na trati 400 metrů, Natá-
lie Semecká na dvojnásobné trati, Tomáš Hejl
v běhu na 5000 metrů, Klára Kesselgruberová
v závodě překážkářek na 400 metrů, Adam Zik-
mund v trojskoku a sprinterská štafeta ve slo-
žení Jáchym Krabec, Adam Zikmund, Adam
Tměj a Vojta Štěpánek. Bronzové medaile zís-
kali Lucie Kozlová a Vojta Štěpánek ve sprintu
na 100 metrů, Jáchym Krabec v závodě na 400
metrů, Pavel Franc na trati 5000 metrů, Šárka
Havlová v běhu na 400 metrů s překážkami,
Adéla Brádlerová v trojskoku a sprinterská šta-
feta ve složení Zara Albrechtová, Adéla Brádle-
rová, Lucie Kozlová a Daniela Volná.
Na přeborech žactva získal zlatou medaili Ond-
ra Myslivec v běhu ma 800 metrů. Tři stříbrné
medaile vybojoval Tadeáš Berný – v běhu na
100 metrů s překážkami, ve skoku o tyči a ve
skoku dalekém. Další stříbro si z Liberce přivez-
ly Natálie Semecká z běhu na 800 metrů, Elena
Brožková z běhu na 1500 metrů, Pavlína Dra-
hoňovská ze závodu v hodu diskem a sprinter-
ská štafeta Michaela Lokvencová, Timea Berná,
Kateřina Havelková a Aneta Rajmová. Aneta si
navíc veze bronz ze soutěže dálkařek.
V Rumburku se o posledním červnovém víken-
du konal přebor žactva ve víceboji. Zde se nej-
více dařilo Tadeáši Bernému, který obsadil třetí
příčku a na výborném pátém místě se umístila
Aneta Rajmová.

Petr Šindelář

Jičínská atletika žije
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V  minulém Jičínském zpravodaji jsem se
zamys lel nad uplynulým školním rokem
a bylo to delší, proto jsem stať rozdělil. Před
psaním jsem si položil oblíbenou otázku „Co
se vám vybaví, když se řekne…?“ a do konce
věty jsem dosadil „školní rok 2020/2021“. Co
vše se událo, protože přišel covid-19? Vyšla
z  toho úvaha a zhodnocení a nyní budu
pokračovat tam, kde jsem minule skončil.
Nahlédněte do minulého čísla zpravodaje,
jestli si chcete přečíst první polovinu – příbě-
hy 1 až 5. 
Příběh 6. Den „T“ 12. 4. 2021, jak ho nazývám,
byl spojen s jarním návratem žáků do školy
a povinným antigenním testováním. Nebyla
to jednoduchá operace zařídit testovací míst-
nosti, aplikovat metodické pokyny minister-
stev do reality, zaškolit dohlížející personál.
Současně jsme se museli vypořádat i s velmi
ojedinělými názory rodičů, kteří vyjádřili
nesouhlas s testováním svých dětí. Chápu
tyto názory, přesto jsme od testování a noše-
ní roušek neustoupili. Děkuji všem rodičům,
kteří nám svým pochopením pomohli situaci
zvládnout, a také děkuji těm, kteří nám odliš-
ným názorem pomohli věci konstruktivně
řešit. Děkuji vám všem, milí rodiče, byli jste
v tomto ohledu skvělí.
Příběh 7. Po celou dobu školního roku probí-
hala rekonstrukce školy v rámci projektu IROP
„Rekonstrukce půdních prostor a odborných

učeben“. Jak se říká, něco zlé na něco dobré. Za
nepřítomnosti žáků ve škole se nám podařilo
posunout stavbu tak, aby co nejméně ohrožo-
vala žáky, a proto mohu v tuto chvíli konstato-
vat, že od září bude v  provozu 5 nových
odborných učeben se zázemím a novými učeb-
ními pomůckami, včetně moderních IT pro-
středků. V současné době již můžeme opětovně
používat upravenou školní zahradu, nový je
školní dvůr, vyřešena byla bezbariérovost
moderním výtahem. Nesmíme zapomenout na
komplet novou střechu nad přístavbou a novou
kanalizaci. Role města Jičína jako zřizovatele
v tomto projektu byla neocenitelná.
Příběh 8. Jako řediteli školy se mi vybaví též
velké množství jednání se svými kolegy
v  rámci pedagogických rad a provozních
pedagogických porad, které reagovaly zpra-
vidla na nařízení vlády a jejichž cílem bylo
především aplikovat jejich metodiky na pod-
mínky školy. Za celý školní rok jsme absolvo-
vali s kolegy celkem 13 velkých rad či porad,
z nichž 8 bylo v důsledku nouzového stavu
online. Jednou týdně jsem se obvykle setká-
val na poradě se svými zástupci, jednou za 14
dní nebo dle potřeby s vedoucími pracovníky
provozních zaměstnanců nebo školní jídelny.
Příběh 9. Přišly dvě nové, velmi zkušené paní
učitelky na 1. a 2. stupeň, zkušená a praxí
ostřílená paní učitelka angličtiny. Staly se
všechny skvělými hráči v týmu na Husovce.

Podařilo se mi též uvést do pozice zástupců
ředitele dva stávající pracovníky (dříve měla
naše škola pouze jednoho zástupce). Covido-
vá epocha ukázala, že to byl dobrý tah.
Příběh 10. Raději bych zamyšlení neuzavíral.
Desátý příběh není závěrečný, protože covid-
19 není minulostí. Milí čtenáři, milí přátelé
naší školy, přeji vám všem pevné zdraví
a šťastné zítřky. A děkuji vám všem.

Mgr. Roman Mareš, ředitel školy

D Ě J E  S E  V  J I Č Í N Ě

R E G I O N Á L N Í  O S O B N O S T I

PhDr. František Lepař (* 1. srpna 1831 v Lipňanech u Přerova, † 21. prosince 1899 v Jičíně)
Srpnové vzpomínání
věnujeme českému kla-
sickému filologovi
a jazykovědci, překla-
dateli z klasické řečtiny
a dlouholetému řediteli
jičínského gymnázia
PhDr. Františku Lepařo-
vi. Narodil se v  Lipňa-
nech u Přerova 1. srpna

1831, od jeho narození uplynulo tedy 190
let. Je považován za jednu z významných
kulturních osobností města Jičína. 
Studoval na gymnáziu v Kroměříži a v Olo-
mouci, od roku 1851 potom začal studovat
klasickou filologii v Olomouci a svá studia
dokončil na Filozofické fakultě Univerzity Kar-
lovy v Praze. Stal se středoškolským profeso-
rem. Krátce pracoval jako suplent na
gymnáziu v České Lípě a od roku 1856 na
gymnáziu v  Jičíně, kde působil po dobu 35
let. V letech 1871 – 1891, celých dlouhých 20
let, byl potom jeho ředitelem. Jeho zásluhou
dostalo jičínské gymnázium novou budovu
a žákům byla navrácena valdštejnská
stipendia. Napsal též podrobné dějiny školy.
V Jičíně prožil většinu svého života, oženil se
zde, účastnil se i s rodinou spolkového a veřej-
ného dění. Byl významnou osobností kultur-

ního a společenského života ve městě.
Pracoval ve výboru Sokola, patřil k členům
Občanské besedy a Literární jednoty. Jeho
činnost dalece přesahovala meze jeho povin-
ností. 
Nevěnoval se pouze činnosti pedagogické,
velmi aktivně se věnoval hlavně turistice.
Zasloužil se o propagaci a organizaci turistiky
na Jičínsku. Patří mu hlavní zásluha za zpří -
stupnění Prachovských skal veřejnosti. V roce
1892, vlastně již ve svém důchodovém věku,
měl zásadní podíl na vzniku jičínského
odboru Klubu českých turistů. Byl jeho
prvním předsedou. Nejvýznamnějším úspě-
chem Klubu bylo stanovení turistických
stezek v Prachovských skalách. Získal souhlas
hraběte Schlika ke zpřístupnění Prachovských
skal. Vydáním knižních průvodců přiblížil
Český ráj turistům. Turistické zásluhy byly oce-
něny umístěním pomníku při úpatí Prachov-
ských skal a také po něm byla pojmenována
jedna z nejhezčích zdejších vyhlídek. 
Město Jičín jmenovalo F. Lepaře svým
čestným občanem v roce 1886. Při odchodu
do výslužby byl v roce 1891 vyznamenán titu-
lem školního rady. Zemřel 21. prosince 1899
v Jičíně a byl pochován na zdejším hřbitově. 
K jeho nejvýznamnějším dílům patří Homé-
rovský slovník řecko-český (1886-1887)

a Nehomérovský slovník řecko-český (1891-
1892). Vydal také učebnici řečtiny a z klasické
řečtiny i překládal. Psal důkladná jazykovědná
pojednání, články z oblasti filologie a historie.
Známý a rozšířený byl jeho spis Město Jičín
v krajině Podkrkonošské. Napsal také turistic-
kého průvodce Okolí Jičínské. 
Profesor Lepař určitě patřil k  významným
osobnostem města Jičína. Zdejší gymnázium
neslo jeho jméno od roku 1932. V roce 1999
na něm byla při oslavách 375. výročí založení
gymnázia odhalena jeho pamětní deska.
K tomuto výročí také vznikla monografie Fran-
tišek Lepař od profesorky Jany Hofmanové.
Za své zásluhy v oblasti turistiky byl v roce
2016 Klubem českých turistů uveden do Síně
slávy české turistiky. 
Většina prací Františka Lepaře se v současné
době nalézá už jen na stránkách českých digi-
tálních knihoven. Knihovna Václava Čtvrtka
v  Jičíně má ve svém knižním fondu pouze
jeden z  jeho překladů z  řečtiny, a to Bajky
Aisópovské. Oba řecko-české slovníky najdete
na stránkách digitální knihovny
www.ndk.cz. Jeho turistického průvodce po
jičínské krajině nazvaného Okolí Jičínské si
zase můžete přečíst na stránkách digitální
knihovny  www.kramerius.svkhk.cz.

Iva Rodrová

Pokud postrádáte nějaký předmět a máte
podezření, že jste ho ztratili v Jičíně na veřej-
ných prostranstvích, zkuste se zeptat na Měst-
ském úřadě Jičín. Na podatelně Žižkovo
náměstí se ptejte po ztracených klíčích, na
podatelně 17. listopadu (Aris) po ostatních
předmětech. Třeba budete mít štěstí a ztracená
věc najde svého majitele. 
Nalezené předměty městský úřad ve ztrátách
a nálezech udržuje po tři roky. Poté dochází
k jejich vyřazení a jsou předány k likvidaci do
sběrného dvora. Finanční hotovost po uplynutí
tří let se stává příjmem do rozpočtu města, pla-
tební či jiné karty jsou skartovány. V současnos-
ti se tedy můžete poptat na věci ztracené v roce
2017 či později. 

-jir- 

Ztráty a nálezy

Zamyšlení ředitele Základní školy Husova v Jičíně na konci školního roku
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C O  Z A J Í M Á  O B Č A N Y  J I Č Í N A

D Ě J E  S E  V  J I Č Í N Ě

Občané chválí otevření nového MIC, ale nechápou, proč nedošlo
k opravě stěn podloubí, včetně nátěru vedle výkladců, což měla
provést firma provádějící rekonstrukci. Pohled na opadanou
omítku a špinavé a flekaté podloubí ničí celkový dojem z nového
MIC. 

Věříme, že nové Městské informační centrum svou kvalitou,
přívětivostí k návštěvníkům a úrovní služeb daleko přebijí jakýkoliv
špatný dojem z omítky. Avšak ano, omítka esteticky nepůsobí dobře.
Její oprava nebyla věcí stavební firmy, nebyla totiž zahrnuta do první
etapy rekonstrukce Valdštejnského zámku. Rada města o věci hovořila
a předběžně plánuje připravit projekt a vyčlenit finanční prostředky
na opravu v příštím roce.   

Vážení, jsme nespokojeni s  roznáškou Jičínského zpravodaje.
Brigádnice asi nevidí schránky, které má každý dům v naší ulici.
Chodí sem a tam a nedodá, kam má. Tak ať to radši nedělá, když
ji to nebaví! Díky, obyvatel Seifertovy ulice.

Roznos zpravodaje do schránek je součástí služby, kterou má město
Jičín zajištěnou skrze tiskárnu SAMAB PRESS GROUP a.s. Ta má
smlouvu s  Českou poštou o distribuci. Pakliže není zpravodaj
doručován, je to pádný důvod k reklamaci této služby. Určitě uvítáme
podněty, kde dochází k problémům s roznosem. Abychom mohli tis-
kárně SAMAB reklamaci zadat, potřebujeme adresu (ulice a číslo
popisné). Kontroloři pošty nutně potřebují znát přesné místo, kam
zpravodaj nebyl doručen. 
Smlouva s tiskárnou SAMAB byla uzavřena v roce 2018. Zajišťovala
tvorbu a roznos Jičínského zpravodaje pro roky 2019, 2020 a 2021.
Smlouva tedy končí letošním rokem, a tak město Jičín připravuje
vypsání nové veřejné zakázky na tiskárnu. Plánuje se, že v  nové
smlouvě budou nastaveny přísnější mechanismy pro kontrolu
distribuce do schránek. -jir-

Vyšší odborná škola a Střední průmyslová škola, Jičín slaví v letošním
roce 150. výročí od svého založení. Součástí oslav se stala
vzpomínková výstava a expozice instalovaná v  květnu a červnu
tohoto roku v městě Jičíně (dále k vidění na www.150let.cz). Pokud
bude situace i nadále příznivá, ve dnech 10. a 11. 9. 2021 budou
oslavy pokračovat setkáváním.
Co připravujeme? Zpřístupnění obou budov školy pro veřejnost
(pátek 10. 9. od 10 h. do 17 h., sobota 11. 9. 2021 od 9 do 15 hodin).
Ve škole bude prostor pro setkávání absolventů a pedagogů
současných a minulých. Proběhnou prohlídky tříd s expozicemi s his-
torickým materiálem, odborným vybavením moderním i minulostí
vonícím a budou připraveny dílničky pro malé i větší nadšence, spor-
tovní a pohybové hry. Pokud situace dovolí, bude se konat školní
ples v kulturním domě ve Valdicích (10. 9. od 19 hodin) s tombolou,
kde zahraje kapela Levou rukou. Pro třídní kolektivy absolventů nabí-
zíme možnost rezervace lístků k jednomu stolu na 150@spsjc.cz. Mož-
nost trvá pouze do vyčerpání kapacity sálu.

Prosíme tímto o pomoc veřejnost!
Pro expozice shromažďujeme fyzický školní materiál – školní
a maturitní rámované fotky, tabla, šerpy, stužky, plesové pozvánky,
vstupenky, třídní videa ze školních i mimoškolních akcí, třídní kroniky,
třídní tiskoviny apod. Pokud byste byli ochotní takové vzpomínkové
artefakty zapůjčit, kontaktujte prosím pověřenou osobu přes školní
e-mailovou adresu: 150@spsjc.cz.
Budeme vděční za Vaši pomoc a zajímavé příspěvky. Především se
budeme těšit na viděnou a nezapomenutelná osobní setkání po
letech!

VOŠ a SPŠ Jičín

Byli jste žáky či učiteli na jičínské průmyslovce?
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